
Rada Gminy Łęka Opatowska 

 

Protokół nr X/2024 

X Sesja w dniu 19 grudnia 2024  

Obrady rozpoczęto 19 grudnia 2024 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 13:53 tego samego 

dnia. 

Transmisja obrad dostępna pod adresem: 

https://lekaopatowska.esesja.pl/transmisja/62103/xasesjaaradyagminya%C5%82%C4%99kaa

opatowskaawadniua19agrudniaa2024aragodza1300.htm 

W posiedzeniu wzięło udział 12 radnych. 

Obecni: 

1. Grzegorz Adamski 

2. Adam Gawlik 

3. Wojciech Gruszka 

4. Piotr Jeziorny 

5. Małgorzata Kaczmarzyk 

6. Wojciech Nawrocki 

7. Łukasz Olbrych 

8. Magdalena Osada 

9. Marian Pacyna 

10. Agata Rybak 

11. Mieczysław Skotnik 

12. Mateusz Sroka 

13. Katarzyna Szczepańska 

14. Kamil Wesołowski 

15. Ryszard Wierzba 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 

Dziesiąte posiedzenie sesji Rady Gminy w dniu 19 grudnia 2024 roku o godz. 13:00 

otworzyła Przewodnicząca Rady i po powitaniu radnych i gości oświadczyła, iż zgodnie z 

listą  obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji.  

Ponadto w sesji udział wzięli: 

- Zastępca Wójta Gminy/ Sekretarz Gminy – Małgorzata Gąszczak,  

- Skarbnik Gminy  -  Emilia Panek, 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Kasprzak, 

- Kierownik Centrum Usług Wspólnych – Aleksandra Jerczyńska, 

- Karolina Goj – Kierownik Referatu Zamówień Publicznych, Zarządzania Projektami i     

  Promocji Gminy   

- Inspektor ds. wojskowych i OC – Renata Woźnica,    

- Informatyk – Przemysław Mrózek. 



2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Porządek obrad  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania 

uchwał Rady. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych  

w miejscowości Szalonka. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska  

na 2024 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka 

Opatowska na lata 2024-2040. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

10.  Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji 

na terenie Gminy Łęka Opatowska. 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zakończenie obrad X Sesji Rady Gminy. 

Wobec braku uwag Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie porządek obrad  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech Nawrocki, Łukasz 

Olbrych, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna 

Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (3) 

Grzegorz Adamski, Adam Gawlik, Magdalena Osada 

 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała przyjęcie protokołu z ostatniej sesji bez 

uprzedniego czytania. Protokół z ostatniej sesji był dostępny w biurze rady oraz był wyłożony 

do wglądu przed sesją. Przewodnicząca Rady spytała czy ktoś z radnych ma uwagi do 

protokołu lub prosi o odczytanie fragmentu protokołu. 

Wobec braku uwag, Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania protokołu z obrad 

poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 



Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech Nawrocki, Łukasz 

Olbrych, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna 

Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (3) 

Grzegorz Adamski, Adam Gawlik, Magdalena Osada 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy – Katarzyna Szczepańska, która przedstawiła 

informację o działaniach w okresie międzysesyjnym, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania 

uchwał Rady. 

Głos zabrała Zastępca Wójta Gminy/ Sekretarz Gminy Małgorzata Gąszczak, która 

przedstawiła sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z 

wykonania uchwał Rady, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych w 

miejscowości Szalonka. 

Glos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy – Katarzyna Szczepańska, która wyjaśniła , iż 

projekt uchwały był szczegółowo omawiany na ostatnim posiedzeniu wspólnym komisji.  

Idąc dalej, odczytała uzasadnienie do uchwały:  

„Przedmiotowa uchwała dotyczy wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do gminnego zasobu 

nieruchomości od osoby fizycznej nieruchomości gruntowych położonej w Szalonce, w 

obrębie Szalonka, oznaczonych w ewidencji gruntów jako działka nr 226/1 o pow. 0,1013 ha 

oraz działka nr 227/1 o pow. 0,0196 ha. 

W związku z zamiarem realizacji zadań własnych gminy tj. rozbudowy drogi publicznej 

gminnej nr 863040P przedmiotowe nieruchomości są niezbędne do przeprowadzenia 

inwestycji mającej na celu zaspokojenie potrzeb społeczności lokalnej. 

Dla realizacji celu publicznego gmina podejmuje starania o nabycie do gminnego zasobu 

nieruchomości, gruntów przeznaczonych na cel publiczny. Jak stanowi ustawa o samorządzie 

gminnym do właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach 

majątkowych gminy, przekraczających zakres zwykłego zarządu, w tym między innymi rada 

gminy postanawia o wyrażeniu zgody na nabycie nieruchomości na własność gminy. 

Wójt Gminy Łęka Opatowska przedkłada niniejszy projekt uchwały o wyrażenie zgody na 

nabycie nieruchomości gruntowych wymienionych w uchwale”. 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad w/w uchwałą. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 12-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu – 12 

głosami „za” podjęła uchwałę Nr X/ 52 /2024 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości położonych w miejscowości Szalonka.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 



Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech Nawrocki, Łukasz 

Olbrych, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna 

Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (3) 

Grzegorz Adamski, Adam Gawlik, Magdalena Osada 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 

2024 rok. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy - Emilia Panek, która przedstawiła zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Łęka Opatowska na 2024 rok /19:30 – 29:09 minuta transmisji/.  

 

Następnie głos zabrał Radny Sroka, który spytał odnośnie punktu Bezpieczeństwo Publiczne i 

Ochrona Przeciwpożarowa co się złożyło na zwiększenie planu o 80 tyś. zł.?  

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy, która odpowiedziała, iż zwiększono plan dla zabezpieczenia na 

zakupach i usługach głównie na pellet, węgiel na usługi bo może jeszcze jakaś faktura 

wpłynąć do końca roku i żeby uniknąć przekroczeń zwiększono te kwoty.  

 

Głos ponownie zabrał Radny Sroka, który dopytał, czyli to nie były jakieś dodatkowe prośby 

strażaków? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała nie, to tylko jest zwiększenie na wydatki bieżące.  

Następnie głos zabrał Radny Wesołowski, który spytał o zwiększenie planu w dziale 

gospodarka mieszkaniowa w rozdziale gospodarka gruntami i nieruchomościami o 45 tyś. zł. 

zakup materiałów i wyposażenia na co są te pieniądze? 

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy - Emilia Panek, która wyjaśniła, iż tak samo jak w 

ochotniczych strażach pożarnych też zwiększono plan na zakup węgla i pelletu w budynkach, 

które są przez gminę opalane.  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad w/w uchwałą. 

 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 12-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu – 12 

głosami „za”, podjęła uchwałę Nr X/ 53 /2024 w sprawie  zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Łęka Opatowska na 2024 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech Nawrocki, Łukasz 

Olbrych, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna 

Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (3) 

Grzegorz Adamski, Adam Gawlik, Magdalena Osada 

 



8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka 

Opatowska na lata 2024-2040. 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy - Emilia Panek, która przedstawiła zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2024-2040 /32:07-35:38 minuta 

transmisji/. 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad w/w uchwałą. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 12-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu – 12 

głosami „za”, podjęła uchwałę Nr X/ 54 /2024 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2024-2040.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech Nawrocki, Łukasz 

Olbrych, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna 

Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (3) 

Grzegorz Adamski, Adam Gawlik, Magdalena Osada 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Emilia Panek, która wyjaśniła, iż projekt uchwały był 

szczegółowo omawiany na ostatnim posiedzeniu wspólnym , gdzie ustalono, że gospodarka 

śmieciowa w gminie się nie bilansuje, mówiono o podwyżkach za śmieci na rok 2025 ale w 

tym roku już też nie starcza środków na pokrycie tych wydatków z opłaty śmieciowej, dlatego 

niezbędne jest podjęcie uchwały, żeby dołożyć z dochodów własnych. Te środki 

wprowadzono już do budżetu na sesji w listopadzie, ale dodatkowo jest obowiązek podjęcia 

niniejszej uchwały przez Radę Gminy.  

Następnie odczytała uzasadnienie załączone do uchwały: „W związku z tym, iż w 2024 roku 

środki pozyskane z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi są niewystarczające na 

pokrycie kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, 

konieczne staje się pokrycie części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 

dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi”.  

Aby pokryć część kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

gminy konieczne jest podjęcie uchwały, o której mowa w art. 6r ust. 2da pkt 1 cytowanej na 

wstępie ustawy z dnia 13 września 1996 roku o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 

Idąc dalej głos zabrał Radny Wojciech Gruszka, który spytał na jaką kwotę jest dopłata? 

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy - Emilia Panek, która wyjaśniła, iż zwiększono o 

kwotę 200 tyś. zł. ale uważa, iż 100 tyś. zł raczej wystarczy, że cała kwota nie zostanie 

wykorzystana.  

 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad w/w uchwałą. 



Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 12-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu – 12 

głosami „za”, podjęła uchwałę Nr X/ 55 /2024 w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących  z 

pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech Nawrocki, Łukasz 

Olbrych, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna 

Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (3) 

Grzegorz Adamski, Adam Gawlik, Magdalena Osada 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji na terenie Gminy Łęka Opatowska. 

 

Głos zabrała Kierownik - Karolina Goj – Kierownik Referatu Zamówień Publicznych, 

Zarządzania Projektami i Promocji Gminy, która wyjaśniła, iż projekt uchwały był 

szczegółowo omawiany na ostatnim posiedzeniu wspólnym komisji.  

Następnie odczytała uzasadnienie do załączonej uchwały:  

„Zasady oraz tryb przygotowywania, prowadzenia i oceny rewitalizacji określone zostały  

w Ustawie o rewitalizacji z dnia 9 października 2015 r. Zgodnie z art. 3 ust. 1 ustawy 

przygotowanie, koordynowanie i tworzenie warunków do prowadzenia rewitalizacji, a także 

jej realizacja w zakresie właściwości stanowią zadania własne gminy.  

Rewitalizacja stanowi kompleksowy oraz skoordynowany proces zintegrowanych działań na 

rzecz lokalnej społeczności, przestrzeni i gospodarki. Proces ten, skoncentrowany 

terytorialnie, ma na celu wyprowadzenie ze stanu kryzysowego obszarów zdegradowanych 

oraz poprawę jakości życia mieszkańców. Jednym z kluczowych założeń rewitalizacji jest 

partycypacja społeczna zapewniająca aktywny udział interesariuszy rewitalizacji w procesie 

przygotowania, prowadzenia oraz oceny rewitalizacji. Podstawą działań interesariuszy jest 

gminny program rewitalizacji, który sporządzany jest dla obszarów zdegradowanych 

obejmujących obszary przewidziane do rewitalizacji. Zgodnie z art. 8 ust. 1 Ustawy o 

rewitalizacji, rada gminy wyznacza w drodze uchwały obszar zdegradowany i obszar 

rewitalizacji, którego granice wyznacza się na załączonej mapie wykonanej w skali co 

najmniej 1:5000.  Dlatego też, działając na podstawie art. 8 ust. 1 Ustawy o rewitalizacji, 

Rada Gminy Łęka Opatowska, w efekcie przeprowadzonych analiz, diagnoz oraz konsultacji 

społecznych, wyznacza obszar zdegradowany oraz obszar rewitalizacji. Wyznaczenie obszaru 

zdegradowanego i obszaru rewitalizacji umożliwi opracowanie kompleksowego i zgodnego z 

ustawodawstwem, Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Łęka Opatowska, którego 

treść, w tym przede wszystkim cele, kierunki i przedsięwzięcia rewitalizacyjne, a także 

system monitorowania i oceny programu, zapewni jego skuteczność i efektywność. Realizacja 

podstawowych i uzupełniających przedsięwzięć rewitalizacyjnych, przyczyni się do 

rozwiązania zdiagnozowanych zjawisk kryzysowych w sferze społecznej, a także związanych 

z nimi problemów występujących w sferze gospodarczej, środowiskowej, przestrzenno-

funkcjonalnej i technicznej, co przełoży się w sposób bezpośredni na podniesienie jakości 

życia mieszkańców.  

Niniejsza Uchwała w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego oraz obszaru 

rewitalizacji na terenie Gminy Łęka Opatowska była poddana konsultacjom społecznym w 

dniach od 6.11.2024 r. do 11.12.2024 r., które obejmowały formy: zbierania uwag w postaci 



papierowej i elektronicznej za pomocą formularza, ankiety on-line oraz spotkania 

konsultacyjnego”.  

Dodatkowo Karolina Goj poinformowała, że w sprawie uchwały do Urzędu Gminy nie 

wpłynęły żadne uwagi za pomocą wysłanych formularzy nie było żadnych zgłoszonych uwag. 

22 ankiety zostały wypełnione i w tym spotkaniu konsultacyjnym online udział wzięła tylko 

jedna osoba i tutaj nie zgłoszono żadnych zmian do projektu. 

 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad w/w uchwałą. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 12-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu – 12 

głosami „za”, podjęła uchwałę Nr X/ 56 /2024 w sprawie wyznaczenia obszaru 

zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na terenie Gminy Łęka Opatowska.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech Nawrocki, Łukasz 

Olbrych, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna 

Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (3) 

Grzegorz Adamski, Adam Gawlik, Magdalena Osada 

 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Brak interpelacji 

 

12. Wolne wnioski i informacje. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy – Katarzyna Szczepańska, która złożyła 

najserdeczniejsze życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia. 

Idąc dalej odczytała życzenia przesłane od Poseł do Parlamentu Europejskiego Marleny 

Maląg oraz Wicemarszałka Województwa Wielkopolskiego – Krzysztofa Grabowskiego.  

 

13. Zakończenie obrad X Sesji Rady Gminy. 

 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy o godz. 13.53 zamknęła 

obrady X sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 

        

Przewodnicząca Rady Gminy               

      /-/Katarzyna Szczepańska 

  

Przygotował(a): Renata Woźnica 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


